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Protokól nr 46/05 
z XLVI Sesji Rady Gminy Raszyn 

w dniu 9 marca 2005 r. 
 
 

Przewodniczacy Rady Gminy Raszyn, Pan Dariusz Ksiazek powital 
zebranych i powiedzial: „zebralismy sie dzisiaj na wniosek 7 radnych, 
którzy zlozyli wniosek o odwolanie mojej osoby z funkcji Przewodniczacego 
Rady Gminy Raszyn. Stwierdzam, ze jest quorum i otwieram obrady XLVI 
Sesji Rady gminy i prosze o przyjecie porzadku obrad. (wniosek wraz z 
porzadkiem obrad zalaczony do protokolu). 
Porzadek obrad poddany pod glosowanie zostal przyjety glosami : 9 za,      
1 przeciw, 1 wstrzymujacy sie. 
 
Ad. 2) 
Uchwala w sprawie odwolania Pana Dariusza Ksiazka z funkcji 
Przewodniczacego Rady Gminy Raszyn. 
 
Pan D. Ksiazek – zanim przejdziemy do punktu 2 porzadku obrad chcialem 
odczytac wiersz z Biuletynu Grobla pt. Rozwazania. „Czy zycie jest teatrem? 
Kto gra glówna role? Czlowiek, zwierze, roslina? Kto jest aktorem? Co jest 
najwazniejsze na tym swiecie? Madrosc, milosc, bogactwo, uroda, dobre 
uczynki a moze cwaniactwo? Czy kazdy z nas ma zadanie wyznaczone? Jeden 
bedzie czyscil buty a drugi korone? Czy jest sprawiedliwosc na tym swiecie? 
Szukajcie odpowiedzi, moze ja znajdziecie”. Dedykuje ten wiersz wszystkim 
radnym. 
Teraz przechodzimy do punktu 2 i zanim otworze dyskusje, tak sie 
zastanawialem glosowac, czy nie glosowac i po rozwazaniach doszedlem do 
wniosku, ze ten punkt, to sa dwie sprawy. Pierwsza to jest odwolanie mnie jako 
Dariusza Ksiazka z funkcji Przewodniczacego Rady Gminy, ale to nie wszystko, 
dzisiaj zadecydujemy wspólnie, jaka droga pójdziemy, czyli jaka droga pójdzie 
ta rada do konca tej kadencji, czy droga demokracji, czy inna droga. Ta inna 
droga,  to mam takie jedno skojarzenie, to jest droga sprawowania wladzy jaka 
jest w wojsku. Mianowicie jest tam duzo slów takich jak rozkaz i wykonac.  
Mówie to, zebysmy mieli ta swiadomosc, czy chcemy pójsc droga demokracji, 
czy tez sprawowac wladze na wzór wojskowy. Jako, ze jest punkt dotyczacy 
mojej osoby pozwole sobie przekazac prowadzenie obrad 
Wiceprzewodniczacemu Rady Panu Krzysztofowi Derdzie. Ja z wiadomych 
wzgledów nie bede prowadzil, przekazuje to p. Derdzie. 
Pan K. Derda – prosze o powolanie Komisji Skrutacyjnej.  
Pan J. Hipsz – nie bedzie zadnej dyskusji? 
Pan K. Derda – uwazam, ze kazdy radny otrzymal uzasadnienie do uchwaly. 
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Pan J. Hipsz – z tych podpisów tylko p. Molaka udalo mi sie odczytac, wiec 
chce zapytac p. Molaka. 
Pan A. Zareba – my tu nie zadajemy pytan tylko wyglaszamy wlasne zdanie. Do 
tablicy nikt nie bedzie nas wzywal.  
Pan J. Hipsz – chcialbym zapytac, bo nie wiem o co chodzi w uzasadnieniu, ze 
dopuszane byly pod obrady rady uchwaly dotkniete wada prawna. A po drugie, 
w pierwszym punkcie uzasadnienia zgadzam sie z tym, bo p. Wojt i Wicewójt  
zabierali czesto najwiecej glosi i Pan Ksiazek sie na to godzil.  
Szukalem w wielu pismach, ustawach i nigdzie nie bylo zakazu wystapien 
politycznych. Takze chcialbym sie dowiedziec, czy to jest prawnie zabronione. 
Moze p. Molak mi odpowie. 
Pan A. ZarebA – powiem p. Hipszowi, bo widocznie go zawodzi pamiec. W 
ostatnim czasie liczba uchwal, które zostaly zakwestionowane przez organy 
nadzoru swiadczy o tym, ze nie wszystkie uchwaly byly dobrze przygotowane. 
Tutaj przyczynili sie do tego równiez pracownicy merytoryczni przygotowujacy 
uchwaly. Pan cytujac fragment uzasadnienia, nie przytoczyl go w calosci, w 
zwiazku z tym, to chodzi o fakt glówny, ze ostatnimi czasy rada po prostu nie 
pracuje. To jest najwazniejszy zarzut. 
Pan J. Hipsz – chcialbym sie dowiedziec co to za uchwaly, bo te zarzuty wg 
mnie sa nieprawdziwe, to uzasadnienie to sa klamstwa. 
Pani G. Zaboklicka – chcialam powiedziec, ze czuje sie dziwnie na dzisiejszej 
sesji, tak jak bym byla w sadzie, gdzie mamy wymierzyc sprawiedliwosc 
czlowiekowi, z którym tyle miesiecy wspólpracujemy i nawet do dnia 2 marca, 
na temat skarg na p.Przewodniczacego nie bylo nic wiadomo, nikt z radnych nie 
wnosil zadnych interpelacji. 2 marca 7 radnych zwoluje sesje i dowiadujemy sie, 
ze sa jakies zarzuty pod adresem p. Przewodniczacego. Czuje sie tak, jak bym 
byla oskarzycielem i mamy wymierzyc oskarzonemu Przewodniczacemu Rady 
kare. Prosze panstwa pracujemy tyle miesiecy razem. Fakt, ze Wójt nie ma na 
nas wplywu, bo jestesmy radnymi a nie pracownikami. Gdybysmy byli 
pracownikami to na pewno bysmy juz dawno nie pracowali. Chcialam zapytac 
p. Radnego Derdy. Kilka miesiecy temu Pan sie zwrócil do mnie, zebym Panu 
pomogla zalatwic konsultacje wysokospecjalistyczne dla dziecka. Czy ja sie 
Pana pytalam, jaka Pan opcje reprezentuje, jakie Pan stanowisko zajmuje, czy ja 
Panu narzucalam jak ma Pan glosowac. Nie. Ja uwazam, ze czlowiek jest tylko 
czlowiekiem. Pan Przewodniczacy Ksiazek, tez jest tylko czlowiekiem i my 
musimy tego czlowieka uszanowac. Jezeli tyle miesiecy nie bylo zadnych 
zarzutów wobec Pana Przewodniczacego, to uwazam, ze do konca kadencji Pan 
Przewodniczacy Ksiazek powinien zostac. 
Pan K. Derda – Pani doktor, ja pytalem, czy u Pani mozna wykonac badania 
mojego syna. 
Pani G. Zaboklicka – u mnie nie mozna bylo i wykorzystalam swoje 
znajomosci.  
Pan K. Derda – za to Pani dziekuje. 
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Pani G. Zaboklicka – to dziekuje, to dopiero teraz mi Pan powiedzial, nie wtedy, 
gdy to zalatwilam. Ja dla wszystkich jestem, czy to Pan Wójt,. czy zona Pana 
Wójta, czy radny. Ja nie patrze jaka kto opcje reprezentuje, wszystkim 
pomagam. I nie prosze, zeby glosowali tak czy inaczej. Bo czlowiek jest 
czlowiekiem Panie radny, jak Pan spojrzy w oczy Panu Ksiazkowi, jak Pan nie 
bedzie radnym, ale mieszkancami bedziecie. Trzeba miec sumienie. 
Pan K. Derda – Pani Doktor moze nie bedzie mogla spojrzec w oczy. 
Pan D. Kuc – Pani Doktor, troche nietaktownie jest mówic w takim publicznym 
miejscu o chorobach dzieci i wypominanie takich faktów. Jaka opinie Pani miala 
rok czy póltora temu, jaki stosunek do krzywdzenia ludzie, kiedy Pani 
odwolywala p. Ksiazka z funkcji Przewodniczacego. 
Pani G. Zaboklicka – rok temu nie znalam ludzi, to byla moja pierwsza 
kadencja, rok temu uwazalam, ze p. Szwed bedzie odpowiedniejszym 
kandydatem, bo p. Szweda znalam. Natomiast jezeli ta 7 radnych, która 
dwukrotnie  powolywala p. Ksiazka, chce go teraz odwolac, no przepraszam nie 
rozumiem. 
Pan A. Zareba – mam wniosek, aby zakonczyc ta dyskusje, poniewaz forma i 
poziom tej dyskusji chyba wykracza ponad przyjete normy. 
Widze, ze zglasza sie p. Chmielewski, uznajmy to jego zgloszenie, ale prosze o 
zakonczenie dyskusji i przejscie do glosowania nad uchwala.  
Pan M. Chmielewski – to uzasadnienie jest fikcja, wiadomo, kto tutaj 
zadecydowal, zeby ta sesja odbyla sie dzisiaj i w jakim celu to jest. Dziwne jest 
dla mnie, ze Panowie, którzy powolywaliscie obecnego Przewodniczacego 
jestescie tak latwo zmienni i tak ukladni. Dla wszystkich tutaj obecnych jest 
jasne z jakiej to jest przyczyny. Dla nas te tlumaczenia, ze polityczne obrady, sa 
autorstwa tez wiadomego. Takie okreslenie naruszenia statutu poprzez 
ignorowania wniosków o charakterze formalnym, takie jak Pan radny tutaj 
wyglosil, jest zaprzeczeniem tego,  co Pan mówil o postawach obywatelskich, o 
spoleczenstwie obywatelskim, o dyskusji na sesjach. Uzgodniliscie wczesniej 
jak ma to wygladac, nie w gronie radnych tylko w innym gronie. W zwiazku z 
tym, czyncie Panowie swoja powinnosc. Chcialem sie jeszcze tylko dowiedziec, 
kogo Panowie uzgodniliscie na nastepce.  
Boicie sie powiedziec, rozumiem. 
Pan K. Derda – glosujemy wniosek formalny p. Zareby. 
Wniosek zostal przyjety glosami – 7 za, 5 przeciw, 1 wstrzymujacy sie. 
Prosze zglaszac kandydatów na czlonków komisji skrutacyjnej.  
Pan D. Kuc – ja zglaszam sie na ochotnika. 
Pan A. Zareba – zglaszam p. Kazimierza Bobowskiego i p. Zdzislawa Molaka. 
Pan K. Bobowski i p. Z.Molak – wyrazili zgode. 
Pan  K. Derda – kto jest za wyborem komisji skrutacyjnej w skladzie: Pan 
D.Kuc, Pan K. Bobowski i Pan Z. Molak. 
Komisja zostala wybrana glosami – 7 za, 3 przeciw, 3 wstrzymujace sie. 



 4 

Pan K. Derda poprosil komisje skrutacyjna o przygotowanie kart do glosowania 
i zarzadzil 5 min. przerwy. 
Po przerwie 
Pan D. Kuc, wybrany Przewodniczacym Komisji Skrutacyjnej rozdal karty do 
glosowania radnym wg kolejnosci  z listy obecnosci.   
Nastepnie radni wyczytani wg listy obecnosci wrzucali wypelnione karty do 
glosowania do urny.  
Radni p. Jerzy Hipsz i p. Miroslaw Chmielewski nie wzieli udzialu w 
glosowaniu, nie pobrali kart. 
Karty zostaly komisyjnie,  w obecnosci calej rady,  zniszczone.  
Nastepnie komisja przystapila do liczenia glosów i sporzadzenia protokolu z 
tajnego glosowania w sprawie odwolania z funkcji Przewodniczacego Rady 
Gminy Raszyn Pana Dariusza Ksiazka.  
Pan Dariusz Kuc poinformowal, ze rada Gminy Raszyn w glosowaniu tajnym 
glosami 7 za, 1 przeciw, 1 wstrzymujacy sie, 2 glosy niewazne z powodu 
niewypelnienia karty, odwolala Pana Dariusza Ksiazka z funkcji 
Przewodniczacego Rady Gminy.   
Protokól wraz z koperta zawierajaca karty do glosowania jest zalacznikiem do 
uchwaly. 
 
Pan K. Derda – odczytal uchwale Rady Gminy Raszyn w sprawie odwolania 
Pana Dariusza Ksiazka z funkcji Przewodniczacego Rady Gminy Raszyn. 
 
Nastepnie podziekowal Panu Dariuszowi Ksiazkowi za prace. 
 
Ad. 3) 
Uchwala w sprawie wyboru Przewodniczacego Rady Gminy Raszyn. 
 
Pan K. Derda – prosze o zglaszanie kandydatur. 
Pan D. Kuc – zglaszam kandydature Krzystofa Derdy. 
Pan Krzysztof Derda – wyrazam  zgode. 
Pani G. Zaboklicka – zglaszam p. Dariusza Ksiazka. 
Pan D. Ksiazek – nie wyrazam zgody. 
Pan M. Goljanek – zglaszam p. Pawla Steca. 
Pan P. Stec – nie wyrazam zgody. 
Pan J. Hipsz – zglaszam p. Zdzislawa Molaka. 
Pan Z. Molak – nie wyrazam zgody. 
Pan M. Chmielewski – za postepy w demokracji zglaszam p. Bobowskiego,. 
Pan K. Bobowski – nie wyrazam zgody. 
 
Pan K. Derda – prosze komisje skrutacyjna o przygotowanie kart do glosowania. 
Pan D. Ksiazek – chcialbym aby p. Derda powiedzial, jak widzi dalej prace 
rady, jak widzi ta funkcje przewodniczacego. 
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Pan K. Derda – mysle, ze praca rady  powinna byc bardziej ukierunkowana na 
prace komisji, zeby komisje pracowaly, podejmowaly stanowiska, aby przed 
kazda sesja byly zaopiniowane uchwaly. Sadze, ze moja praca bedzie bardzo 
duzo odbiegala od panskiej pracy, dlatego, ze Przewodniczacy Rady jest ta 
osoba, która jest miedzy Wójtem a radnymi i przewodniczacymi rad soleckich. 
Nie przewiduje radykalnych zmian, które wywolalyby rewolucje. Chcialbym 
tylko jedna rzecz podkreslic, ze beda bardzo silnie mobilizowani radni do pracy 
w komisjach.  
Pan D. Ksiazek – ja bylem zadowolony z pracy p. Ireny Srebrzynskiej i mysle, 
ze wszyscy radni równiez, bo do mnie nie dochodzily zadne skargi, chcialbym 
sie zapytac, czy Pan przewiduje zmiany na tym stanowisku. 
Pan K. Derda – nie sadze zeby byly zmiany. 
Pan M.Goljanek – wielokrotnie rozmawialismy n/t komisji, zycze duzo 
wytrwalosci, bo jest to bardzo trudne zadanie, wielokrotnie spotykalismy sie z 
sytuacja, ze pomimo opinii komisji, calkiem inna sytuacja miala miejsce na 
glosowaniu podczas sesji. Boje sie o to, zdecydowanie zajalbym sie czym innym 
a nie ukierunkowywaniem na prace komisji, bo moim zdanie to nie ma sensu. 
Pan K. Derda – ja uwazam inaczej, ze praca powinna byc na komisjach, 
stanowiska komisji na tyle wypracowane, abysmy  potem na sesji nie musieli 
siedziec 12 godzin. Niech te komisje beda nawet i dluzsze. 
Pan D. Ksiazek – jesli chodzi o czas trwania sesji, to mysle, ze wypracuje Pan 
lepsze realcje z p. Wójtem, dlatego, ze dlugosc tych sesji byla spowodowana 
liczba wniosków dot. zarzutów i protestów do planu zagospodarowania. 
Natomiast te sprawy dotycza tylko i wylacznie p. Wójta, bo to p.Wójt powinien 
tak przygotowac i dopracowac te wnioski, aby nie bylo juz niejasnosci w trakcie 
sesji. 
Pan D. Kuc – rozdal karty do glosowania radnym wyczytywanym wg listy 
obecnosci.  
Pan Miroslaw Chmielewski nie wzial udzialu w glosowaniu, nie pobral karty. 
Karta zostala komisyjnie, w obecnosci calej rady,  zniszczona. 
Po wypelnieniu kart radni wg kolejnosci z listy obecnosci wrzucali karty do 
urny. 
Komisja Skrutacyjna udala sie na liczenie glosów i sporzadzenie protokolu z 
glosowania tajnego w sprawie wyboru Przewodniczacego Rady Gminy Raszyn. 
Pan D. Kuc – odczytal protokól z przeprowadzonego glosowania. 
Poinformowal, ze radni w glosowaniu tajnym dokonali wyboru Pan Krzysztofa 
Derdy na Przewodniczacego Rady Gminy Raszyn glosami 7 za, 4 przeciw, 1 
wstrzymujacy sie. 
Protokól komisji skrutacyjnej wraz z koperta zawierajaca karty jest 
zalacznikiem do uchwaly. 
Pan  K. Derda – w zwiazku z wyborem mnie na Przewodniczacego Rady Gminy 
Raszyn zrzekam sie funkcji Wiceprzewodniczacego Rady Gminy Raszyn. 
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Pan D. Ksiazek – mozemy sie róznic, ale kultura obowiazuje. Dziekuje Panu 
Krzysztofowi Derdzie za prowadzenie dzisiejszej sesji. Gratuluje wyboru na 
Przewodniczacego Rady Gminy, majac nadzieje, ze uda sie Panu zrealizowac to 
co Pan deklarowal przed glosowaniem. Rozpoczynalem ta sesje wierszem, nie 
wiem kto przyniósl ten biuletyn z wierszami, bo dla mnie jest to jakby 
opatrznosc Boza. Dedykowalem  panstwu radnym ten pierwszy wiersz, i jesli 
pozwolicie, drugi zadedykuje sobie samemu. Odczytam ten wiersz: 
„Przyjacielu, niech cie nie zlamia przeciwnosci losu, nie placz, gdzies tam czeka 
szczescie”. 
Pan Wójt – chcialem podziekowac p. Ksiazkowi, wiele z Pana uwag wzialem 
sobie do serca, a wiadomo, ze to nas nie niszczy tylko nas umacnia. Gratuluje 
równiez p.Krzysztofowi Derdzie wyboru na Przewodniczacego. 
 
Ad. 4) 
Zamkniecie obrad. 
 
Pan K. Derda – wobec wyczerpania porzadku obrad zamykam XLVI Sesje Rady 
Gminy Raszyn.  
 
 
 
Protokolowala: 
Irena Srebrzynska 


